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SEBESEN ZÚGÓ SZÉLNEK ZENDÜLÉSE 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege  

Budapest, 2019. június 9. 

 

Köszönjük az Úr Jézus Krisztus kegyelmét! Mint már korábban említettük, és tudjátok, a 

mai napon a pünkösd napját ünnepeljük, a Szent Szellem eljövetelét. A mai üzenetnek azt a 

címet adtam: Sebesen zúgó szélnek zendülése.  

Sebesen zúgó szélnek zendülése, amely betöltötte az egész házat. Miről lehetne pünkösd 

napján szólni? A pünkösd napja számomra az egy különleges nap. Életemben először egy 

pünkösdvasárnap voltam gyülekezetben. Nekem is ez a születésnapom. Pünkösd sok újat 

hozott, mert akkor születtem újjá, és ez pontosan huszonhárom évvel ezelőtt történt. Hálát 

adunk Istennek, pünkösd napja volt az első, hogy itt szolgáltam, és azóta eltelt egy év. 

Köszönjük az Úrnak! A pünkösd mindig újat hoz, jót, megújulást hoz, hiszen azt hozott az 

egész világ életébe. Pünkösd napja a Szent Szellem kitöltésének az ideje. A Szent Szellem 

eljövetelét ünnepeljük ilyenkor. Különössé teszi a mai ünnepet, hogy a zsidók is pont ezekben 

a napokban ünneplik a hetek ünnepét.  

Mindjárt egy pár szót fogok szólni, hogy mit jelent a pünkösd. Egy kicsit az előzmé-

nyekről, hogy ezt jobban körbejárjuk. Mindig kereszténynek tartottam magam, de hosszú 

ideig sok mindent nem tudtam a pünkösdről, csak azt, hogy nyílnak a pünkösdi rózsák, meg 

eljött a Szent Lélek, ennyi volt az összes ismeretem korábban. Nagyon sokan vannak, akik 

nem tudnak sokkal többet ennél, ezért egy kicsit körbejárjuk ma ezt a területet. Nem azt 

mondom, hogy ma bármit be tudunk fejezni, de egy átfogó képet szeretnék adni a pünkösdről. 

Pünkösd annyit jelent, hogy ötvenedik, pentekosztész görögül, héberül pedig a savuót. A 

zsidóknak van három fő ünnepe. Ezek beazonosíthatók a keresztény ünnepekkel. Az első 

ilyen zsidó ünnep a páska, azaz a húsvét ünnepe, amikor az Egyiptomból történő kivonulást, 

szabadulást ünneplik. Ez niszán hónap 14. napjára esik. Amikor elfogyasztották a páskabá-

rányt, utána Isten csodálatos módon, hatalmas csodával kihozta őket az egyiptomi, több mint 

400 éves fogságból. Ez egy kötelező ünnep. A három kötelező főünnep közül tehát első a 

pészáh, ami megegyezik a mi keresztény húsvétunkkal. Mi az igazi Páskabárányt ünnepeljük, 

az igazi Páskabárányunk, az Úr Jézus Krisztus megáldoztatott.  

Aztán ez után következik a második főünnep, a savuót, a hetek ünnepe. Meg van írva a 

Bibliában, hogy hogyan kell megünnepelni. Ezt még megelőzte az első zsenge ünnepe, ami 

niszán hónap 16-ra esik. Ekkor kellett bemutatni az Úrnak az első zsengét. Amikor az árpából 

levágtak egy kévét, azt a kévét föl kellett vinni a paphoz, és az a pap az új kévét, az első 

zsengét meglóbálta az Úr előtt, majd áldozniuk kellett, jó illatot kellett gerjeszteniük az Úr 

előtt. Ez az én ismereteim szerint a második Templomig volt, és tartották is ezt az ünnepet.  

Ez után következett a hetek ünnepe. Ez után, innentől számítva hétszer hét napot, a 

következő, azaz az ötvenedik napon kellett megünnepelniük a hetek ünnepét egy új áldozattal. 

Ez pedig az aratásnak az ünnepe. Ez a vetés-aratás.  

A harmadik főünnepük a zsidóknak, ami szintén kötelező volt, az már őszre esik, ez a 

végső aratás. Hát ez az ünnep, aminek még nincs keresztény megfelelője, ugyanis várjuk. 

Várjuk az igazi aratást, várjuk a Messiásnak a visszajövetelét, és várjuk az ezeréves 

királyságot. Ez is meg fog történni.  

Itt a 3Mózesből nézünk Igét, ez van írva a Bibliában: 

3Mózes 23,10. 17. 

10. Szólj Izrael fiainak és mondd meg nékik: Mikor bementek a földre, amelyet én 

adok néktek, és megaratjátok annak vetését: a ti aratástok zsengéjének első kévéjét 

vigyétek a papnak.  

17. A ti lakóhelyeitekből hozzatok fel két meglóbálni való kenyeret; két tized efa 

lisztlángból legyenek azok, kovásszal sütve, zsengékül az Úrnak.  
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Ez az első zsenge ünnepe. Ki a mi első zsengénk? A mi első zsengénk az Úr Jézus Krisztus.  

1Korinthus 15,20. 

20. Ámde Krisztus feltámadott a halottak közül, zsengéjük lett azoknak, akik 

elaludtak. 

Olvashatunk erről a Római levélben is. Messiás az első zsenge, és benne van a jó 

reménységünk, mert: 

Róma 11,16. 

16. Ha pedig a zsenge szent, akkor a tészta is; és ha a gyökér szent, az ágak is azok. 

A mi megszentelődésünk az Úr Jézus Krisztusban van. Ha a Messiás kovásztalanul tudott 

élni, és mi benne maradunk, akkor mi is bűn nélkül élhetünk, és ahogy Ő feltámadt, mi is úgy 

részesedhetünk az Ő feltámadásában. De mindig szükség volt az első kévére, ami tökéletesen 

magában hordozta a szentséget, hogy maga a tészta is szent legyen.  

Pészachtól kellett hét hetet számolni, és utána a következő napon, vagyis az 50. napon volt 

a savuót, a pünkösd. A pentekosztész azt jelenti, hogy ötvenedik. Ez a búzaaratás kezdetét 

jelző arató ünnep. Ezeken az ünnepeken minden alkalommal föl kellett menni a jeruzsálemi 

Templomba. Sokszor elhangzott már, hogy az ószövetségben egyszerű mezei halandó nem 

mehetett Isten jelenlétébe. Nem lehetett közösségben Istennel, nem volt élő kapcsolata vele, 

hiszen Isten jelenlétébe, a Szentek Szentjébe, ahol Isten Szelleme lakott, csak a papok 

mehettek be a levita nemzetségből. Később, mikor megépült a salamoni Templom, abban is 

volt Szentek Szentje, ahogy a szent sátorban. Oda is egy évben egyszer csak a főpap mehetett 

be. Tudjuk, hogy amikor Jézus kijelentette, hogy elvégeztetett, a Templom kárpitja 

kettéhasadt, és kijött Isten a Templomból. Hiába próbálják meg Istent templomokba bezárni. 

Istennek egy új templom épült, és ez a templom mi vagyunk. Mi vagyunk a templomnak az 

élő kövei. Isten Szelleme onnantól kezdve bennünk lakik. Dicsőség legyen az Úrnak ezért!  

Ilyenkor a zsidók fölolvassák Habakuk könyvét, illetve Ruth könyvéből olvasnak föl, és 

ünnepelnek, táncolnak, vigadnak, és az Úr jelenlétébe ajándékokat vittek. Ez minden zsidó 

férfinak kötelező ünnep volt az ószövetségben. Ez a három főünnep, amikor egyszerűen 

kötelező volt megjelenni Isten színe előtt, és soha nem lehetett üres kézzel menni.  Ma 

nincsenek ilyen megkötéseink, ma nincs ilyen törvényünk. A Róma levélben olvassuk, hogy 

nagyon sokszor a keresztények megítélik egymást ünnep, meg evés, meg egyéb más 

dolgában. Pál apostol világosan leírja a levélben, hogy ezek a megkötözöttségek nincsenek 

már az újszövetségben. Nem vagyunk a törvény alatt, ezért ne ítélgessük emiatt egymást. 

Nincsenek ma már kötelező ünnepek. Természetesen ezek az ünnepek, mivelhogy az Úrnak 

az ünnepei, nagyon kedvesek az Úrnak, és ezek az ünnepek dicsőséget adnak Istennek. De ez 

a szívünkből kell, hogy jöjjön, és nézzük a következő Igénket, csak néhány mondatot: 

Róma 14,1–7. 

1. A hitben erőtlent fogadjátok be, nem ítélgetvén vélekedéseit. 

Nézzük, milyen vélekedésekről van szó? 

2. Némely ember azt hiszi, hogy mindent megehet; a hitben erőtlen pedig zöldséget 

eszik.  

Ha vegetárius vagy, nehogy magadra vedd, hogy te most akkor hitben erőtlen vagy! 

Nézzük tovább az Igét.  

3. Aki eszik, ne vesse meg azt, aki nem eszik; és aki nem eszik, ne kárhoztassa azt, 

aki eszik. Mert az Isten befogadta őt.   

4. Te kicsoda vagy, hogy kárhoztatod a másik szolgáját? Az ő tulajdon urának áll 

vagy esik. De meg fog állani, mert az Úr által képes, hogy megálljon. 

5. Ez az egyik napot különbnek tartja a másiknál; az pedig minden napot egyfor-

mának tart. Ki-ki a maga megértésének teljességében járjon.  

Nagyon sokszor van az, hogy szombat dolgában megítéltetünk, mert a keresztények nem 

tartják meg a szombatot, mondják a zsidó körökben. Ők meg nem tartják meg a vasárnapot. 
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Nincs szükség arra, hogy ítélgessük egymást, mert Isten szabadságra hívott el bennünket, és 

ahol az Úrnak a Szelleme, ott a szabadság. Pünkösdkor pontosan az Úrnak a Szelleme jött el, 

hogy mindenki szabadon, és szabadságban élhesse meg a hitét, ahogy folytatja is Pál apostol: 

az pedig minden napot egyformának tart. Ki-ki a maga megértésének teljességében járjon. 

Isten nem a cselekedeteinket nézi, hanem a szívünket.  

6. Aki ügyel a napra, az Úrért ügyel: és aki nem ügyel a napra, az Úrért nem ügyel. 

Aki eszik, az Úrért eszik, mert hálákat ád az Istennek: és aki nem eszik, az Úrért nem 

eszik, és az is hálákat ád az Istennek. 

Hálát adunk. 

7. Mert közülünk senki sem él önmagának, és senki sem hal önmagának. 

Hálát adunk Istennek az Ő Igéjéért, nincsenek ma már kötelező ünnepek. A törvény nem 

ír elő nekünk kötelezőt. Minden törvényt Isten beírt a szívünkbe, és a szívünkből kell, hogy 

előjöjjenek az Ő csodálatos dolgai. Azt hiszem, hogy ma föl kell olvasnunk azt a részt, amikor 

eljött a Szent Szellem, hogy valójában mi is történt. Bár itt a gyerekek elmondták, de azért 

nézzük meg az Igét. Tudjuk azt, hogy Jézus Krisztus a kereszthalála és feltámadása után 

negyven napig még a tanítványaival volt, az Apostolok cselekedetei első részében olvassuk. 

Tanította őket az Isten országára tartozó dolgokról. Megparancsolta nekik, hogy el ne 

menjenek Jeruzsálemből, hanem maradjanak ott, és várják be az Atyának az ígéretét, amelyről 

hallottak tőle. Jézus beszélt arról, hogy el fog menni, de eljön helyette a Szent Szellem, a 

vigasztaló, és az sokkal jobb lesz, mintha Ő velük maradna. Egy olyan dolog történt, amiről 

már a tanítványok tudtak, amit Isten kijelentett, és vártak. Vártak a felsőházban. Tudjuk azt, 

hogy százhúszan voltak, akik várakoztak Isten ígéretére. Jézus mennybemenetele után még tíz 

napot kellett várniuk, hogy elküldje az Atya az ígéretét. Itt egy nagyon fontos kijelentés van. 

Mi volt az utolsó parancsolata az Úr Jézusnak? 

Márk 16,15. 

15. És monda nékik: Elmenvén e széles világra, hirdessétek az Evangéliumot minden 

teremtésnek. 

Nem az volt a parancsolata, hogy várjatok. De itt Jézus mégis azt mondta, hogy várjatok. 

Ám ez csak erre a tíz napra vonatkozott. Ugyanis nem a saját erőnkből, nem a saját 

képességünkből vagyunk alkalmasak arra, hogy prédikáljunk, és hirdessük az Evangéliumot, 

és betöltsük azt a küldetést, amit Jézus adott minden tanítványnak, minden hívőnek. Nem 

tudja elvégezni ezt senki a saját erejéből. Ehhez egy mennyei, természetfeletti erőre, Isten 

erejére, a Szent Szellem személyére van szükség. Mert ki a Szent Szellem valójában? A Szent 

Szellem ugyanúgy Isten, mint a Fiú, vagy az Atya. Atya, a Fiú és a Szent Szellem, ez a három 

egy, a három egyben, és egy a háromban. Tehát nem lehet különválasztani. De mégis, ha 

megnézzük, a Biblia külön-külön beszél róluk. Már a Biblia a legelső soraiban, az 1Mózes 

1,2-ben ott van a Szent Szellem, hogy Isten Szelleme lebegett a vizek fölött. Akkor ott volt az 

Atya, és az Atya szólt, amikor az Atya szól, az az Ige, és megtörtént a Föld teremtése, és lett 

világosság. A Szent Szellemet kezdettől fogva a Biblia legvégéig megtaláljuk az Írásokban. 

Az Ószövetségben ugyanúgy, mint az Újszövetségben. Amikor valami sorsdöntő változás 

volt, akkor mindig a Szent Szellem ereje nagy erővel nyilvánult meg. Miért kellett, hogy 

várjanak? Az Ige mondja: 

Apostolok cselekedetei 1,8. 

8. Hanem vesztek erőt, minekutána a Szent Szellem eljön reátok; és lesztek nékem 

tanúim úgy Jeruzsálemben, mint az egész Júdeában és Samariában, és a földnek mind 

végső határáig. 

Vesztek erőt. Milyen erőről beszél? A Szent Szellem nem egy erő, de a Szent Szellemnek 

van ereje. A Szent Szellem személy. A Szent Szellem ugyanúgy személy, mint az Atya, mint 

a Fiú. A Szent Szellem eljött tehát. A Szent Szellem által fogunk tanúbizonyságot tenni az Úr 

Jézus Krisztusról. Mert Jézusnak leszünk a tanúi. Jeruzsálemben kezdődött, hiszen 
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Jeruzsálemben voltak a tanítványok. Jeruzsálemben voltak a zsidók, éppen a pünkösdöt 

ünnepelték, amikor Isten Szelleme nagy erővel kiáradt. Júdea az Izrael déli részét jelenti. 

Amikor kettészakadt az ország, a központja Jeruzsálem volt. Szamária az egész Izrael északi 

része volt. Oda is el fognak menni a tanítványok bizonyságul, és nem állnak meg 

Szamáriánál. Hanem meddig? A föld végső határáig. Ehhez semmi más, és senki más nem tud 

erőt adni, hanem maga Isten Szelleme. Isten Szelleme nélkül nem lehet elvégezni. Nézzük 

meg, hogy az ígéret beteljesedett, a Szent Szellem kiáradt.  

Apostolok cselekedetei 2,1–4.  

1. És mikor a pünkösd napja eljött, mindnyájan egyakarattal együtt valának. 

Együtt voltak, imádkoztak, vártak. Nem tudták, hogy milyen a Szent Szellem, hogy fog 

kinézni? Egyszerűen vártak. Ez egy csodálatos hitcselekedet volt. Miért vártak? Mert Jézus 

azt mondta nekik, hogy várjanak. Nem gondolkodtak, hogy miért, hogyan? Vártak. Tudták, 

hogy valami fog történni.  

2. És lőn nagy hirtelenséggel az égből mintegy sebesen zúgó szélnek zendülése, és 

eltelé az egész házat, ahol ülnek vala. 

3. És megosztott tűzlángnyelvek jelentek meg előttük, és üle mindenikre azok közül. 

4. És megtelének mindnyájan Szent Szellemmel, és kezdének szólni más nyelveken, 

amint a Szellem adta nékik szólniuk.  

Istennek egy csodálatos időzítése. Ez pont azon az ünnepen történt, amikor minden zsidó 

férfi fönt volt Jeruzsálemben, családostól. Ünnepeltek, táncoltak, örvendeztek. Isten 

csodálatos időzítése! Olvastam olyan tanulmányokat, hogy nem tudják, hogy hol lehettek, 

mert Izraelben nem volt olyan épület a templomon kívül, ahova százhúszan befértek. Lehet, 

hogy valahol a templom mellett lehetett ez a felház, de mindenesetre mindenki megtapasztalta 

az égnek a zendülését. Különös erővel, különös dinamikával szállt le Isten Szelleme. 

Megrázta azt a környéket úgy, hogy mindnyájan megtapasztalták, és mindegyikükre kettős 

tüzes nyelvek ültek. A Szent Szellemet nem véletlenül kapcsolják a tűzhöz. Tudjuk, hogy 

amikor Mózesnek is megjelent Isten az égő csipkebokorban, akkor tűzlángjával, és a csipke-

bokorból szólt hozzá. Az Ószövetségben többször is találkozunk a tűzzel, amikor a salamoni 

templomot fölszentelték, akkor Isten tüze leszállt, és megemésztette az egészen égő áldozatot. 

A szent sátorban, amikor a frigyládát bevitték, ugyanúgy különleges erővel nyilvánult meg 

Isten Szellemének ereje.  

Valami olyan dolog történt, ami azelőtt soha nem történt a Szent Szellem által. Elkezdtek 

szólni más nyelveken. Elcsodálkoztak a zsidók, ott mindenféle emberek voltak. Voltak ott 

médek, perzsák, voltak ott prozeliták, azok az emberek, akiket a zsidók befogadtak. Tehát ott 

volt egy csomó nemzet. Az akkori rabbik szerint, a hívő zsidók szerint, akik írtak erről, azt írják 

a tanulmányaikban, hogy akár hetven nyelven is megnyilvánulhatott a Szent Szellem, mivel ők 

hetven nemzetet tartanak számon. Hogy így volt-e, azt nem tudjuk, de azt tudjuk, hogy Isten 

Szelleme kiáradt, és egy természetfeletti jelenség követte. Elkezdtek szólni más nyelveken. 

Amikor az emberek betelnek Szent Szellemmel, akkor mindig ezek a jelek követik a Szent 

Szellem betöltekezést, a nyelveken szólás. Ez a más nyelven szólás. Lesz még róla szó. Nem 

tudták hova tenni a zsidók, nem tudták az ott lévő emberek, hogy mi történt? De Péter 

megoldotta a helyzetet, fölállt, és egy nagyon jó alkalom volt, hogy elkezdjen prédikálni.  

Apostolok cselekedetei 2,17–18.  

17. És lészen az utolsó napokban, ezt mondja az Isten, kitöltök az én Szellememből 

minden testre: és prófétálnak a ti fiaitok és leányaitok, és a ti ifjaitok látásokat látnak, és 

a ti véneitek álmokat álmodnak. 

18. És éppen az én szolgáimra és az én szolgálóleányaimra is kitöltök azokban a 

napokban az én Szellememből, és prófétálnak.  

Szolgáimra, és az én szolgálóleányaimra, ez nagyon fontos. Tehát nincs különbség 

Krisztusban, hogy férfi vagy nő, ugyanúgy prófétálhat egy nő, ugyanúgy prófétálhat egy férfi, 
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hiszen minden a Szent Szellem által történik. A Szent Szellem, amikor kitöltetett, akkor 

kitöltetett minden ajándéka. A Szent Szellemmel együtt jön minden, ami ma jelen van a 

keresztény egyházakban. Nem külön ajándékok ezek, hanem minden a Szent Szellemmel 

együtt jött el, és minden rendelkezésünkre áll, ami keresztény életünkben, a hivatásunkban, a 

küldetésünkben, az elhívásunkban csak szükségünk van, a Szent Szellem azt mind biztosítja a 

számunkra.  

Jézus nemcsak úgy küldte el a tanítványait, hogy menjetek, aztán csináljatok, amit 

akartok, meg amit tudtok, hanem megadta hozzá a képességet. Megadta hozzá az erőt. Küldött 

egy olyan személyt, aki vezetni fogja őket. A János evangélium 14,15,16. fejezetében 

olvassuk, amikor Jézus ígéretet tesz a Szent Szellem kitöltéséről. Azt mondja, hogy jobb lesz 

nektek, ha én elmegyek. A tanítványok nagyon elszomorodtak. Ott volt velük Jézus, ha 

valami problémájuk volt, akkor mentek hozzá. Ha valami kérdésük volt, mentek Jézushoz. 

Őbenne bíztak. Föltették az egész életüket, és ez egy megdöbbentő bejelentés volt a 

számukra, hogy én elmegyek. De akit küldök helyettem, az még sokkal jobb lesz, mint én 

vagyok. Hiszen maga Jézus is, mint Krisztus, mint Messiás, mint Felkent szolgált itt a földön. 

Amikor megkeresztelkedett a Jordán folyóban, rászállt Isten Szelleme, mint egy galamb, és Ő 

nem mint Isten szolgált a földön, hanem mint Felkent, mint Krisztus.  

Ugyanaz a Szent Szellem szállt rá Jézusra, aki kitöltetett pünkösd napján, akit mi is 

vehetünk. Ahogy a tanítványoknak természetfeletti erőt adott, ugyanúgy kapunk mi is erőt az 

Isten Szellemétől. Mindazokat az ajándékokat, mindazokat a képességeket, mindazokat az 

isteni képességeket adja, ami alkalmassá tesz minket arra a hívő életünkben, hogy egy erős, 

dinamikus keresztény életet tudjunk élni. A Szent Szellem nélkül ez lehetetlen. Ez nem megy. 

Hogy a saját erőnkből hova jutunk, azt már néhányszor megtapasztaltuk, és mindezt Joel 

próféta megprófétálta. Megpróbáltam kideríteni, mikor élt Joel próféta, nem sikerült. Azt 

tudom, hogy egyik forrás szerint 9. század Krisztus előtt, a másik 5. századot említ. Nem 

mindegy, elég sok a különbség, a lényeg az, hogy prófétált, lényeg az, hogy benne van a 

Bibliában, és Isten kijelentette általa, hogy a Szent Szellem el fog jönni.  

Jóel 2,28. 

28. És lészen azután, hogy kiöntöm Szellememet minden testre, és prófétálnak a ti 

fiaitok és leányaitok; véneitek álmokat álmodnak; ifjaitok pedig látomásokat látnak. 

Valójában a Szent Szellem egy teljes korszakváltást hozott. Innentől kezdve megváltozott 

a helyzet. Bármelyik földi halandó Isten jelenlétébe kerülhet. Bármelyik földi halandónak 

közvetlen kapcsolata lehet Istennel, írja az 1Korinthusi levél, aki az Úrral egyesül, egy 

szellem Ővele. A mi szellemünk és Isten Szelleme, amikor újjászülettünk, amikor befogadtuk 

az Urat, teljesen egyesült, eggyé vált, elválaszthatatlanul egy lett. Isten bennünk él. Nem lakik 

már kőépületekben. Ha Istennel akarsz találkozni, akkor nyugodtan menj be a belső szobádba, 

és bárhol, ahol vagy, imádkozhatsz. Jézus erről beszélt a Jákób kútjánál annak a kananeus 

asszonynak, aki kérdezte, hogy akkor hol imádkozzunk? Szamáriai volt. A szamáriaiaknak 

tiltották, hogy lejöjjenek Jeruzsálembe. Akkor most hol imádkozzunk? Az egyik azt mondja 

itt, a másik azt mondja ott, Jézus pedig elmondta az igazságot. Sem nem itt, sem nem ott, 

hanem szellemben és igazságban imádjuk az Atyát. Miért tud ez megtörténni? Azért, mert 

Isten Szelleme bennünk él. Jézus azt ígérte, hogy innentől kezdve a Szent Szellem fog vezetni 

bennünket, és Ő fog elvezetni bennünket minden igazságra. A Szent Szellem nélkül nem 

tudunk eljutni Isten igazságára. Írja az Ige: 

2Korinthus 3,6. 

6. Aki alkalmassá tett minket arra, hogy új szövetség szolgái legyünk, nem betűé, 

hanem Szellemé; mert a betű megöl, a Szellem pedig megelevenít.  

A betű önmagában csak az írás, az csak a logosz, az csak a betű, de aki a betű mögött áll, 

aki az írások mögött áll, a Szent Szellem. A Szent Szellem tudja élővé, hatékonnyá, 

dinamikussá tenni az Igét. Ő tudja a kimondott szavainkat felkenni, és ezek a kimondott 
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szavak azért tudnak hatékonyak lenni, mert a Szent Szellem Jézus tanúbizonysága. Én nem 

tudok senkit meggyőzni arról, hogy Jézus meghalt értünk, és feltámadt. Én nem voltam ott. 

De a Szent Szellem ott volt, és a Szent Szellem bizonyságot tesz az Úr Jézus Krisztusról. Ő 

az, aki meg fogja győzni a szívünket, hiszen az az Ő feladata. Tulajdonképpen itt alakult meg 

az Eklézsia, itt alakult meg a Gyülekezet. Valójában ez egy új rendszer, egy új kapcsolati 

rendszernek a kezdete. Egy olyan dolog, ami eddig még nem volt. Meddig fog fönnállni ez a 

rendszer? Mindaddig, míg el nem ragadtatunk, igaz? Mert, hogy az antikrisztus eljöjjön, 

ahhoz a Szent Szellemnek félre kell tetetni. Amíg a Szent Szellem itt van, addig az 

antikrisztus nem tud színre lépni. Ez a korszak egyszer le fog zárulni, de most bárki, aki 

újjászületik, betöltekezhet Isten Szellemével. Hogy hogyan, azt mindjárt meg fogjuk nézni, az 

alkalom vége felé, és meg is fogjuk tenni. Miért jött el a Szent Szellem? Azért, hogy tanúi 

legyünk Istennek a Szent Szellem által, elvezet minket minden igazságra, Jézus 

bizonyságtevői lehessünk. Hogy az isteni természetnek a részesei lehessünk. Nagyon sokszor 

fölolvastuk a Jeremiás 31,31-et, amikor Jeremiás prófétál arról, hogy fog jönni egy új 

rendszer. Egy új korszak, egy új szövetség jön, aminek pontosan ez lesz a lényege.  

Jeremiás 31,31. 

31. Ímé, eljönnek a napok, azt mondja az Úr; és új szövetséget kötök az Izrael 

házával és a Júda házával.  

Ez lesz az a szövetség: 

Jeremiás 31,33. 

33. Hanem ez lesz a szövetség, amelyet e napok után az Izrael házával kötök, azt 

mondja az Úr: Törvényemet az ő belsejükbe helyezem, és az ő szívükbe írom be, és 

Istenükké leszek, ők pedig népemmé lesznek.  

Dicsérjük az Urat! Ha megnézzük a 2Péterben az Írást, azt hiszem, hogy szebben, jobban 

nem tudnánk ezt megfogalmazni: 

2Péter 1,3–4. 

3. Mivelhogy az Ő isteni ereje mindennel megajándékozott minket, ami az életre és 

istenfélelemre való; az Ő megismerése által, aki minket a saját dicsőségével és 

hatalmával elhívott, 

Rengeteg minden van ebben az igeversben. Nézzük csak meg egy kicsit. Az Ő isteni ereje 

megajándékozott bennünket. Ez pünkösd napján történt. Mindenre, ami az életre és az 

istenfélelemre való. A Szent Szellemre van szükségünk, ha áldott és győztes életet akarunk 

élni, mert mindennel meg vagyunk ajándékozva, ami az életre, és az istenfélelemre való. Mi 

módon? Az Ő megismerése által. Ki által tudjuk megismerni Istent? A Szent Szellem által. Ő 

jelenti ki nekünk az Atyát. Egy élő kapcsolatunk lesz Istennel. A kereszténység egy élő 

kapcsolat Istennel. Nem egy vallás, nem egy vallásrendszer, hanem egy élő kapcsolat 

Istennel. Aki minket az Ő saját dicsőségével és hatalmával elhívott. Nagyon nagy kiváltság ez 

mindannyiunk számára. Mielőtt a Szent Szellem el nem jött, nem volt ilyen lehetőség. 

Kiváltságos emberek voltak azok, akik kapcsolatban lehettek Istennel: a királyok, a papok, és 

a próféták. Így volt az Ószövetségben. Ők voltak azok, főleg a papok, akik arra hívattak el, 

hogy Isten és az ember között közbenjárjanak. Ma nincs szükséged senkire, hogy 

közbenjárjon Jézusnál, és közbenjárjon az Atyánál, mert egy a közbenjáró Isten és ember 

között, az Úr Jézus Krisztus. Isten Szelleme pedig benned van, közvetlen kapcsolatod van 

Istennel. Közvetlen telefonvonal, bármikor szólhatsz az Atyához. Őnála nincs foglaltjelzés 

soha. Dicsérjük az Urat.  

4. Amely által a megígért igen nagy és becses áldásokkal ajándékozott meg bennün-

ket, hogy azok által isteni természet részeseivé legyenek, kikerülvén a romlottságot, 

amely a kívánságban van e világon.  

A Szent Szellem által tudjuk betölteni a keresztény törvényt, a szeretet parancsolatát, mert 

Isten Szelleme fog elvezetni minket minden igazságra, Isten Szelleme fog vezetni bennünket. 
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A tökéletes keresztény élet egy mondatban megfogalmazható: kövesd Isten Szellemét! Isten 

Szelleme soha nem fog egy rossz házasságba, egy rossz befektetésbe, egy rossz kapcsolatba 

vezetni. Isten Szelleme mindig az igazság útján vezet bennünket. Nem külső vezérlésűek 

vagyunk, mint a törvény, hanem belső vezérlésűek vagyunk, Isten programja beleíródott a 

bensőnkbe. Egy új program került belénk. Belső vezérlésűvé váltunk, és Isten Szelleme vezet 

bennünket.  

Most megnézhetnénk az előképet. Csak elmondom, nem fogom felolvasni az Igéket, mert 

az nagyon hosszúra nyúlna. Miután lerombolták a harmadik templomot Krisztus után 70-ben 

a rómaiak, onnantól kezdve megszűnt a zsidóknak az áldozás, nem tudtak Isten jelenlétébe 

menni, nem tudtak áldozatokat bemutatni.  Ezt követően körülbelül hetven, száz év múlva úgy 

döntöttek, hogy mégis csak meg kellene ünnepelni a pünkösd napját, és így lett a 

törvényadásnak az ünnepe. Ha megnézzük, és kiszámoljuk, miután kijöttek Egyiptomból, 

pontosan ötven nap telt el addig, amikor az Isten adta nekik a törvényt. Ez a törvényadásnak 

az ünnepe ma is a zsidók számára, azt ünneplik, hogy Isten akkor adta a törvényt. Ugyanilyen 

természetfeletti jelenségek voltak, füst szállt fel, tüzek égtek, zengett a hegy, zengett ott 

minden. Isten nem engedte, hogy Mózesen és Áronon kívül bárki a hegyhez érjen, el kellett, 

hogy távolodjanak a hegytől. Az ószövetségben nem mehetett senki a hegyhez. Még ha egy 

állat ért is a hegyhez, akkor azt is le kellett nyilazni, meg kellett ölni. Ha bárki odament, az 

meghalt. Tudjuk azt, hogy mire Mózes lejött a hegyről,  addigra a nép aranyborjút öntött. És 

azon a napon, a pünkösd napján meghalt háromezer ember. Ez volt a törvény adásakor.  

Mi történt pünkösd napján? Pünkösd napján Péter prédikációjára háromezer ember 

fogadta el az Urat. Háromezer ember életet kapott, örök életet kapott! A Szent Szellem életet 

hozott nekünk! Miután kijöttek Egyiptomból, Isten megparancsolta Mózesnek, hogy 

készítsenek sátrat, pontosan úgy, ahogy azt Isten elmondta. Ott ugyanúgy elkészült a Szentek 

Szentje, de mielőtt fölszentelték a sátrat, szükséges volt, hogy Isten kinevezzen egy papságot. 

Akkor nevezte ki, és kente fel Áront és fiait papnak. Az ő feladatuk volt, hogy hordozzák 

Isten sátorát, és Isten jelenléte közöttük volt a pusztában. Isten jelenléte olyan mértékben 

nyilvánult meg, miután bevitték a frigyládát a Szentek Szentjébe, a függönyön túlra, hogy 

Mózes egyszerűen nem tudott belépni a sátorba, olyan köd borította be a sátrat. Utána Isten 

folyamatosan kísérte őket a pusztában.  Nappal köd formájában, éjszaka pedig tűzoszlopban 

vezette őket.  

Tehát valójában a Szent Szellem vezette őket végig a pusztai vándorlásban. Mit jelentett 

ez a számukra? Azt, hogy az ellenség rettegett tőlük, mert egyszerűen nem tudták őket 

legyőzni. Bármerre vándoroltak, mindenhol ellenséges népek vették körül őket, de azok féltek 

tőlük. Többször megtámadták őket, és mindig vereséget szenvedtek, mert Isten Szelleme volt 

velük. Ugyanez történt, amikor Dávidot kente föl Isten – ez már nyilván később történt.  

Dávid rengeteg harcot vívott meg, de sehol nem olvassuk a Bibliában, hogy egyetlen katonája 

is megsérült, vagy meghalt volna. Néha egy maroknyi harcossal népeket győzött le, és 

rengeteg győzelmet aratott. Dávid tudta, hogy mindez Isten Szellemének, Isten erejének 

köszönhető.  

Ma a Szent Szellem ugyanúgy védelmez bennünket. A 91-es zsoltár is Dávid szájából 

származik: Aki a felséges rejtekében lakozik, a Mindenható árnyékában nyugszik az. Azt 

mondom az Úrnak: Én oltalmam, váram, Istenem. Őbenne bízom, mert Ő szabadít meg a 

madarász tőréből, a veszedelmes dögvésztől, tollaival fedez be engem, szárnyai alatt van 

oltalmam. A frigyláda esetében is pontosan erről volt szó, hogy amikor bevitték a jeruzsálemi 

templomba, akkor a kerubok szárnyai alá tolták be, és Isten óvta Izrael népét, amikor az Ő 

útján jártak. Ott mutatták be az áldozatokat. Isten tüze emésztette meg azokat az áldozatokat, 

amit a főpap bemutatott minden évben az engesztelés napján. Tehát a Szent Szellem egy 

különös védelmet ad nekünk. Amikor a szent sátort fölszentelték, akkor ugyanez történt. A 

Szent Szellem csodálatos erővel és hatalommal nyilvánult meg. Tehát amikor a törvényt 
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kapták, akkor is a Szent Szellem nyilvánult meg erőteljesen. Minden rendszerváltásnál, ha 

megnézzük, találkozunk Isten Szellemével.  

1Korinthus 12,3. 7. 

3. Azért tudtotokra adom néktek, hogy senki, aki Istennek Szelleme által szól, nem 

mondja Jézust átkozottnak; és senki sem mondhatja Úrnak Jézust, hanem csak a Szent 

Szellem által. 

Amikor befogadjuk az Urat, előtte Isten Szelleme jelenti ki Jézusnak a Krisztus voltát, az 

Úr voltát. Tehát csak a Szent Szellem által mondhatjuk Úrnak Jézust. 

7. A Szellem mindenkinek ad kijelentést, mégpedig épülésre. 

A Szent Szellem építő dolgokat hoz a számunkra. Nélküle nem ismerjük Istent. A Szent 

Szellem által lettünk megtisztítva. Ha nézzük az 1Korinthus 6. fejezetét, vizsgáljuk meg, hogy 

mit végez a Szent Szellem az életünkben. 

1Korinthus 6,9–11. 

9. Avagy nem tudjátok-é, hogy igazságtalanok nem örökölhetik Istennek országát? 

Ne tévelyegjetek: se paráznák, se bálványimádók, se házasságtörők, se kéjencek, se 

férfiszeplősítők, 

10. Se lopók, se telhetetlenek, se részegesek, se szidalmazók, se ragadozók nem 

örökölhetik Isten országát. 

Most a 11-es versen van a hangsúly: 

11. Ilyenek voltatok pedig némelyek, de Isten megmosott, megszentelt, megigazított 

benneteket az Úr Jézusnak nevében, a mi Istenünk Szelleme által. 

Ilyenek voltunk mindannyian, amíg nem ismertük az Urat, amíg nem születtünk újjá. 

Ilyenek voltunk, most pedig Isten megmosott, megszentelt, megigazított benneteket az Úr 

Jézusnak nevében, a mi Istenünk Szelleme által. Ez a mennyei tűz égette ki belőlünk a bűnnek 

az utolsó csíráit is. Tehát ilyenek voltunk, és ilyenekké lettünk Isten Szelleme által. A 

szellemünk el van pecsételve örökre Isten Szelleme által. Örökre megigazulttá tétettünk. A 

Szellem cselekszik Krisztus Testén keresztül. Ha megnézzük az 1Korinthus 12. fejezetét, ott a 

szellemi ajándékokról van szó. A Szent Szellem rajtunk keresztül tud cselekedni, és rajtunk 

keresztül tud mozdulni. Mindig hallok olyan keresztényekről, akik várnak a Szent Szellemre, 

hogy csináljon valamit. Én pedig azt mondom, hogy a Szent Szellem vár ránk, hogy mi 

mozduljunk meg végre! Ha mi nem mozdulunk meg, a Szent Szellem nem erőszakos, nem 

fog kirúgni a karosszékedből, és nem fog megmozdítani bennünket. Ahányszor elmegyünk, és 

ahányszor megmozdulunk, Isten Szelleme mindig velünk jön, mert bennünk van, és Isten 

Szelleme rajtunk van. Tehát be lehet teljesedni Szent Szellemmel, lehetünk teljesek a Szent 

Szellemmel. 

2Korinthus 3,3. 6. 17–18. 

3. Akik felől nyilvánvaló, hogy Krisztusnak a mi szolgálatunk által szerzett levele 

vagytok, nem tintával, hanem az élő Isten Szellemével írva; nem kőtáblákra, hanem a 

szívnek hústábláira. 

A mi törvényünk hol van? Nem a kőtáblán, hanem bent van a szívünkben. 

6. Aki alkalmassá tett minket arra, hogy új szövetség szolgái legyünk, nem betűé, 

hanem Szellemé; mert a betű megöl, a Szellem pedig megelevenít. 

A Szellem teszi élővé. 

17. Az Úr pedig a Szellem; és ahol az Úrnak Szelleme, ott a szabadság. 

Isten Szelleme szabadságot hozott. Hálát adunk Istennek! Jézusnak az első szava ez volt, a 

Lukács evangélium 4. részében olvashatjuk az első prédikációjában, hogy: Szabadon bocsás-

sam a lesújtottakat, és hirdessem az Úrnak kedves esztendejét. Hálát adunk Istennek! 

18. Mi pedig az Úr dicsőségének visszatükröződését mindnyájan fedetlen arccal 

szemlélvén, ugyanazon ábrázatra elváltozunk dicsőségről dicsőségre, az Úrnak Szellemé-

től. 
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Nem tudod megváltoztatni magad! Nyilván oda kell, hogy szánjad magad! Ezt te tudod 

megtenni. Isten Szelleme nem erőszakos, nem kényszerít téged semmire, de kell egy 

elhatározás, egy döntő elhatározás, hogy átadjuk magunkat Isten Szellemének. Ő az, aki épít 

bennünket, Ő az, aki által tudunk növekedni szent templommá. Őáltala tudunk mindent 

elvégezni.  

Most nézzük a nyelveken szólást. Isten mindent, amit cselekedett az új szövetségben, azt 

előre kijelentette. Semmi olyan új dolog nem történt, ami meglephette volna a hívőket, hiszen 

ha megnézték az Írásokat, akkor minden előre ki lett jelentve. 

Ésaiás 28,11–12. 

11. Ezért dadogó ajakkal és idegen nyelven fog szólni e néphez. 

12. Ő, aki ezt mondá nékik: Ez a nyugalom, hogy nyugtassátok meg a megfáradottat, 

és ez a pihenés! És nem akarták hallani! 

A nyelveken szólás nem munka, a nyelveken szólás ad nekünk nyugalmat. Miért kell 

nyelveken szólnunk? A Róma 8,23 beszámol erről: mert amit kérnünk kell, vagy kellene, azt 

nem tudjuk kérni, de a Szellem segítségére van a mi esedezésünknek, a mi könyörgésünknek. 

Igazából a Szent Szellem nélkül még imádkozni sem tudunk Isten tökéletes akaratában. A mi 

érzelmünk, a mi értelmünk korlátozott. De Isten Szelleme korlátlan. Hányszor van az, hogy 

nem tudod, mit kérjél Istentől? Vagy hogyan kérjed, vagy mi lenne neked a jó? Isten azt is 

jobban tudja, és ilyenkor a Szelleme által ki tudja neked jelenteni. Ő világosítja meg 

számunkra az Igét. Hányszor volt már, hogy elolvastál egy igeszakaszt, és nem értetted. Volt 

már ilyen? Biztosan, ha olvastál már Bibliát, akkor biztos, hogy volt ilyen. Én nem vagyok az 

a nagyon nyelveken imádkozó típus , aki folyamatosan, órákon át imádkozik nyelveken. De 

én is hasonlóan vagyok, mint Smith Wigglesworth, aki azt mondta, hogy: Nem imádkoztam 

tizenöt percnél többet soha, de tizenöt perc sem telt el, hogy ne imádkozzak. Én inkább 

többször, és röviden szoktam imádkozni, akár egy fohász a szívből. És amikor elolvasok egy 

igeszakaszt, és nem értem, akkor én nagyon egyszerű dolgot szoktam tenni: leteszem a 

Bibliámat, és elkezdek nyelveken imádkozni. Szent Szellem, Te bennem vagy, Te tudod, 

hiszen Te írtad ezt az egészet. Ha valaki, akkor Te tudod, hogy miről szól itt ez a történet. 

Isten mindig meghozza a világosságot. Isten mindig rámutat az Ő Igéjének az igazságára. 

A Szent Szellem gyakorlati haszna az életünkben felbecsülhetetlen. Nem tudod, hogy 

valakivel kössél üzletet, vagy ne. Sok mindent nem tudunk, de a Szent Szellem mindent tud. 

Van egy társunk, van egy barátunk, van valaki, aki mindent tud. Hányszor tettük meg, hogy 

elmentünk a barátunkhoz tanácsot kérni, aki maga sem tudja, hogy mit tegyen. Mi pedig 

elmentünk hozzá, hogy tőle kérjünk tanácsot. Ezt nagyon sokan eljátszottuk. Elmész tíz 

emberhez, kapsz tízféle tanácsot. Jobb, ha bevonulunk ilyenkor az imaszobánkba, és 

elkezdünk nyelveken szólni. A nyelveken szólás minden hívőnek adatott. Két dolog van, amit 

összekevernek. Az 1Korinthus 14-ben vannak leírva a szolgálati ajándékok. A nyelvek nemei 

és magyarázata ajándék nem mindenkinek adatott. De az egyszerű nyelvek imáját minden 

hívő megkapja, hiszen Jézus azt mondta, hogy a hívőket ilyen jelek követik majd: új 

nyelveken szólnak. 

Márk 16,17–18. 

17. Azokat pedig, akik hisznek, ilyen jelek követik: az én nevemben ördögöket 

űznek; új nyelveken szólnak. 

18. Kígyókat vesznek föl; és ha valami halálost isznak, meg nem árt nékik: betegekre 

vetik kezeiket, és azok meggyógyulnak. 

Új nyelveken szólnak! Kik fogják ezt tenni? Valami különleges emberek? A hívők! Jézus 

azt mondta, hogy ez mindenkinek adatik! A nyelvek imája nem csak különleges embereknek 

adatik. Ha téged erre tanítottak, vagy valaki most hall minket az interneten, és azt mondták 

neki, hogy: Hát, a nyelveken szólásra várni kell, sokat kell várni! Azt ki kell érdemelni, az 

nem mindenkinek adatott. És akkor az 1Korinthus 14-ből idéznek egy sort. Belefutottam már 



Krisztus Szeretete Egyház, XX. Budapest, Pesterzsébet, Török Flóris u. 76. – www.ksze.org 

 

 10 

ilyen hívőkbe, hogy elhitették velük a hazugságot. Ha te szellemben újjá vagy születve, és 

betöltekezel Szent Szellemmel, akkor az első jele a betöltekezésnek, hogy nyelveken 

imádkozol. Nekem fogalmam nem volt, hogy mi az a nyelvek imája. Huszonhárom évvel 

ezelőtt pünkösd napján eljöttem ide a gyülekezetbe, és számomra furcsa dolgok történtek. 

Megkérdezték, hogy imádkozok-e nyelveken. Az meg micsoda? Ez volt az első kérdésem. És 

akkor előre vittek. Én sem ismertem, hogy ki ez a Szent Szellem. Nem tudtam, mi fog 

történni, de amikor megkértem a Szent Szellemet, hogy szálljon rám, egyszerűen, mint az élő 

víznek a folyamai, megindult, és elkezdtem nyelveken imádkozni. Abszolút nem értettem, 

hogy mit mondtam, az értelmem, az agyam számára ez egy értelmetlen dolog volt. De az 

1Korinthus 14-ben pontosan ez van leírva, hogy aki nyelveken szól, nem embereknek szól, 

hanem az Istennek. Senki sem érti, mert a Szellem által szól titkokat. Senki sem érti – ebben 

benne van az is, hogy én sem. Senki sem érti! Titkokat szólunk, olyan dolgokért imádkozunk, 

amiért egyébként nem tudjuk, hogy kellene imádkozni. Nem tudjuk, hogy hogyan kellene 

imádkozni. Nagyon sok embert, nagyon sok hívőt a nyelveken szólás áldásától meglop az 

ördög, mert elhitettek velük egy hazugságot.  

Ha megnézzük az Igét, hogy mi történt ott pünkösd napján, azt látjuk, hogy egyszerűen 

kiáradt a Szent Szellem. Betöltekeztek, és elkezdtek nyelveken szólni. Ez ilyen egyszerű. 

Lehet bonyolítani, de nem érdemes. Az Apostolok cselekedetei 10,44-ben Kornélius házáról 

van szó. Körülbelül harminc évig nem hirdették az Evangéliumot a pogányoknak, csak a 

zsidóknak. Bár voltak köztük jövevények, voltak köztük prozeliták, de a pogányoknak nem 

hirdették. Egyszer csak egy természetfeletti hívást kapott Péter. Angyal jelent meg, és arra 

utasította, hogy menjen el Joppéba, menjen el Kornélius házához. Kornélius egy római 

katonatiszt volt, pogány ember volt. Ha megnézzük a rabbinikus hagyományokat, a 

rabbinikus judaizmust, abban világos volt, hogy egy törvény alatt lévő zsidó ember nem 

mehet be a pogányokhoz. Egyszerűen tiltotta a törvény. De mivelhogy Isten elhívta Pétert, ő 

elment Kornélius házához.  

Apostolok cselekedetei 10,44–46. 

44. Mikor még szólá Péter ez Igéket, leszálla a Szent Szellem mindazokra, akik 

hallgatták e beszédet. 

45. És elálmélkodának a zsidóságból való hívek, mindazok, akik Péterrel együtt 

mentek, hogy a pogányokra is kitöltetett a Szent Szellem ajándéka. 

Honnan tudták, hogy kitöltetett? 

46. Mert hallják vala, hogy ők nyelveken szólnak és magasztalják az Istent. 

Ezek az emberek semmit nem tudtak Jézusról, legalábbis nem sok mindent, és semmit nem 

tudtak a Szent Szellemről. Péter prédikált, megnyitotta a száját az Igére, Isten Szelleme 

betöltötte őket, és máris elkezdtek nyelveken szólni. Nem böjtöltek érte, nem várták, nem 

gondolkoztak rajta, hogy megérdemelik-e, vagy sem. Egy ajándékot nem lehet megérdemelni, 

és a Szent Szellem ajándék. Az ajándékot csak úgy kapjuk, és nem azért, mert megérdemeljük. 

Még számtalan helyen, ha megnézzük Isten Igéjét, akkor látjuk ugyanezt. Amikor a jeruzsálemi 

gyülekezet megtudta, hogy Péter elment egy pogány házához, akkor kérdőre vonták, amiért 

megszegte a hagyományokat. Péter mivel védekezett? Pontosan ez volt a védekezésének az 

alapja. Isten hívott oda, szóltuk az Igéket, és kitöltetett a Szent Szellem ugyanúgy, ahogy ránk. 

És hallottuk őket nyelveken szólni. Mit gondoltok, Isten megváltozott? A Szent Szellem 

megváltozott? Egyáltalán nem! Miért adta Isten a nyelveken szólást? Szerintetek Isten ad 

haszontalan dolgokat? Nem hiszem! Istennek oka volt arra, hogy legelőször a szánkkal, a 

nyelvünkkel foglalkozzon, mert az nagyon fontos. Gondoljatok bele: Isten a szavával teremtette 

az egész világot. Amikor Isten szólt, az az Ige. És akkor jött a Szent Szellem. Amikor mi 

szóljuk Isten Igéjét, akkor a felkent Ige alapján a Szent Szellem cselekszik.  

Hosszú évek óta csodálkozunk azon, hogy ha valakire rátesszük a kezünket, imádkozunk, 

és azt mondjuk: A Jézus nevében gyógyulj meg, ráparancsolunk egy süket fülre, hogy nyíljon 
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meg, és megnyílik a süket fül. Én ugyanúgy csodálkozom, mint akivel ez megtörténik, mind a 

mai napig, mert én nem tudom, hogy Isten ezt hogyan teszi. Nem is kell ezt nekem tudni, 

hanem egy dolgot kell megtennem, amit Ő mondott. Azt mondja, hogy a hívők betegekre 

vetik a kezeiket, és azok meggyógyulnak. Én megteszem az én részemet, a többi Isten gondja. 

Ő majd megteszi az Ő részét. Az már nem az én részem. Az engedelmességünkön múlik, 

hogy meg merünk-e tenni dolgokat, vagy nem. A Szent Szellem személy, van tudása, akarata, 

lelke, szeretete, Jézust kijelenti nekünk, bennünk él, mi az Ő háza vagyunk. Az Efézus 2,22-

ben írja: Akiben ti is épültök egy hajlékká a Szent Szellem által. A Szent Szellem a mostani 

időkről szól. Ő az örökkévaló Szellem. Rengeteg kijelentést kapunk Isten Szelleméről. 

1Korinthus 2,10. 

10. Nekünk azonban az Isten kijelentette az Ő Szelleme által: mert a Szellem 

mindeneket vizsgál, még az Istennek mélységeit is. 

A János 16-ot már említettem, hogy minden igazságra elvezet bennünket. Ennyi minden 

jó dolgot elmondtam, de ez még csak egy töredéke annak, amit tudni lehet a Szent Szellemről, 

hogy miért csodálatos a pünkösd napja. Most már csak egy kérdés van: hogy kaphatjuk meg a 

Szent Szellemet? Hogyan tudunk betöltekezni Szent Szellemmel? Nagyon egyszerű, és erre 

vonatkozóan fogunk megnézni Igéket. De a hit halott cselekedetek nélkül. Ha vannak ma itt, 

vagy esetleg az internet nézők között olyanok, akik még nem teljesek Szent Szellemmel, 

akkor számukra is lehet egy igazi pünkösd. Egy igazi pünkösd, amikor megtelsz Isten 

erejével, megtelsz Isten lényével, amikor újjászületsz, amikor befogadod Jézus Krisztust.  

Ki kaphatja meg a Szent Szellemet? Azok, akik Krisztus Jézusban vannak. A pogányok, 

az Isten nélkül valók nem kaphatják meg Isten Szellemét. Először is be kell fogadnunk Jézust 

a szívünkbe. Mitől vagyunk hívők? Mitől vagyunk keresztények? Nem azért, mert kereszt van 

itt kint a templomunkon, vagy egy kereszt van a nyakunkban, hanem azért, mert Jézus 

bennünk él. Krisztus bennünk él, élő kapcsolatunk van Istennel, mert befogadtuk Őt. Amikor 

befogadtuk Őt, akkor a Szent Szellem és a mi szellemünk eggyé válik. Amikor arról 

beszélnek, hogy az újjászületés micsoda folyamat, akkor én kikapcsolom a tévét, vagy bárhol 

hallom ezt, akkor elmenekülök onnan, mert ez egy szempillantás. Ugyanúgy, ahogy 

kitöltetett. Isten azonnal újjáteremti a szellemedet. Egy új teremtés vagy, és ezt a Szent 

Szellem teszi egy szempillantás alatt. De az csak egy dolog. Egy pohárban lehet kevesebb víz, 

vagy lehet teljesebb. A Szent Szellem mértéke az életünkön, a szolgálatunkon, a testünkön, az 

életünkön lehet különböző. Be kell, hogy teljesedjünk, be kell, hogy töltekezzünk a Szent 

Szellemmel.  

Mindenki, aki Krisztusban van, vehet Szent Szellemet. Pál apostol a hittérítő útján, a 

szolgálatában találkozott az efézusi tanítványokkal, és megkérdezte tőlük, hogy vettek-e már 

Szent Szellemet. Azt válaszolták, hogy azt se hallották, hogy van Szent Szellem. Nagyon sok 

drága keresztény éli így a keresztény életét, víz nélküli életet, erő nélküli életet. Ők nem 

hallották, de a János keresztségére megkeresztelkedtek. Vegyetek Szent Szellemet! Pál 

apostol rájuk vetette a kezét, és megteltek Szent Szellemmel. Ez ennyi volt! Nem böjtöltek 

érte, nem imádkoztak, nem várták, amíg kiérdemlik, nem várták, amíg a Szent Szellem majd 

egyszer hátha rájuk száll, és megajándékozza őket, hanem egyszerűen vettek Szent Szellemet. 

Újjá voltak születve, és mindez megtörtént. 

Lukács 11,13. 

13. Ha azért ti gonosz létetekre tudtok a ti fiaitoknak jó ajándékokat adni, mennyivel 

inkább ád a ti mennyei Atyátok Szent Szellemet azoknak, akik tőle kérik. 

Azoknak, akik kérik! Nem akik várják, nem akik megérdemlik, hanem akik kérik. Tehát 

kérjetek, és adatik néktek. Az Apostolok cselekedetei 8-ban egy Simon nevű mágusról 

olvashatunk, aki látta a tanítványok szolgálatát, és azt, hogy a Szent Szellemnek különféle 

megnyilvánulásai történik a szolgálatban, és pénzért meg akarta venni a Szent Szellemet. 

Mondhatod, hogy szeretném én is megvenni ezt az erőt pénzért! Van egy jó hírem, hogy nem 



Krisztus Szeretete Egyház, XX. Budapest, Pesterzsébet, Török Flóris u. 76. – www.ksze.org 

 

 12 

kell ezért pénzt adni. És van egy rossz hírem, hogy pénzért nem lehet megvenni. Ha valaki 

pénzért akarja megvenni, ez nem fog menni. Ugyanúgy Simon mágusnak sem sikerült. 

Apostolok cselekedetei 8,14–17. 

14. Mikor pedig meghallották a jeruzsálemi apostolok, hogy Samaria befogadta az 

Isten Igéjét, elküldék azokhoz Pétert és Jánost; 

Úgy, ahogy Jézus megmondta, hogy Samariában fogjátok majd hirdetni. 

15. Kik mikor lementek, imádkoztak érettük, hogy vegyenek Szent Szellemet: 

16. Mert még senkire azok közül nem szállott rá, csak meg voltak keresztelve az Úr 

Jézus nevére. 

Tehát látjátok, hogy két különböző dolog az újjászületés és a Szent Szellem keresztség. 

Ők meg voltak keresztelve az Úr Jézusnak nevére, bennük volt a Krisztus, a szellemükben 

benne volt a Szent Szellem, de nem keresztelkedtek meg Szent Szellemmel. Keresztelő János 

mit mondott? Én ugyan vízzel keresztelek, de aki utánam jön, Szent Szellemmel és tűzzel fog 

keresztelni titeket. Ő ugyanis Jézusról beszélt.  

17. Akkor kezeiket reájuk veték, és vettek Szent Szellemet. 

Tehát többféle módon lehet: kérhetjük, vagy kézrátétellel lehet ezt megkapni. Egy a 

lényeg, hogy lehet a Szent Szellem teljessége nélkül élni, de nem érdemes. Ha egy erőtlen 

életet akarsz, egy bajokkal, nyavalyákkal teli életet, akkor mellőzheted a Szent Szellemet. De 

ha győztes, áldott életet, és egy erős, dinamikus, erővel teljes keresztény életet szeretnénk 

élni, a Szent Szellem nélkül ez nem működik. 

Akik esetleg az interneten hallgatnak most bennünket, ők is, akár most, ebben az imában 

velünk tarthatnak, és megkeresztelkedhetnek Szent Szellemmel. Hányan vagytok itt, akik még 

nem beszéltek nyelveken, nem tudjátok, hogy mi az a Szent Szellem keresztség? Látok 

néhány kezet – akkor ez ma a ti napotok. Eljött a ti időtök, nem érdemes a Szent Szellem 

keresztség nélkül elhagyni ezt a helyet. Az Úr Szelleme be fog tölteni most benneteket, előtte 

viszont elmondjuk az üdvösség imáját. Vannak néhányan, akik hisznek az Úr Jézusban, 

hiszik, hogy Jézus, az Isten Fia meghalt, és feltámadott, de erről a hitükről még soha nem 

tettek megvallást. Ezt a hitünket ki kell mondani a szánkkal, ahogy a Római levél mondja: 

Róma 10,9. 

9. Mert ha a te száddal vallást teszel az Úr Jézusról, és szívedben hiszed, hogy az 

Isten feltámasztotta Őt a halálból, üdvözülsz. 

Miről van szó? Két dologról. A szánkkal vallást kell tenni, de ez semmit nem ér anélkül, 

ha a szívedben nem hiszed. Ha csak elmondod ezt az imát, akkor nem történik semmi. De ha 

hiszed a szívedben, hogy Jézus, Isten Fia meghalt, és feltámadt, akkor örök életet kapsz. Ha 

ez megtörtént veled, utána beteljesedhetsz Szent Szellemmel. 

 
*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 

A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 


